
Sejlklubben Esrum Sø 

Formandens beretning v. generalforsamling 25. februar 2025 
 

Medlemmer 
Vi er pr. 31-12-2024 i alt 187 medlemmer - 159 seniorer (over 26 år) og 28 juniorer. 
 

Havnen 
Pladser – én ledig ved ydermole, fire ledige ved indermole og ingen ledige vinterpladser. På land 
ved indermolen er der ca. 15 private joller + klubjoller (bl.a. 2 laser, 3 feva, 6 tera, 5 zoom8, én 
29ver og optimistjoller). 
 
Vinteren 1923-24 var vandstand i søen højere end nogen sinde. Årsagen kunne umiddelbart 
henføres til ekstrem nedbørsmængde i området ift. gennemsnittet. Konsekvensen var at bølger fra 
nord skyllede ind over molen og derved gradvist tærede molebelægning. Bestyrelsen besluttede 
dermed at forstærke molen med store sten. Dette er udført pr. 15. februar i år. Stor tak til Lars og 
Claus for sagsbehandling på den sag. 
   

Aktiviteter i klubben 
 
Filmaftener i februar 24 

- Seniorafdelingen viste den danske klassiker Martha 

 
Kapsejlads: 

- Aftenmatcher med i alt ti 606’ere én wayfarer – og én sneipe jolle. 606’ere havde 
gennemsnitlig – rundet op – 7 deltagere hver tirsdag som er det højeste antal i mange år. 
Stor tak til Poul og John for fast og kompetent dommertjans i hele sæsonen. 

- 606 DM 14-15. september med 10 deltagere. 
- Søens hurtigste 29/9 med 3 deltagere i solskin og ca. 8m/s. Stor tak til Poul og John for det 

fine arrangement. Der var efterfølgende frokost i klubhuset. 
- Lørdagssejlads - kl. 13:00 september-oktober. Afviklet tre gange. 

 
Sejlerskole for voksne 
I 2024 havde sejlerskolen syv tilmeldte elever, hvoraf fire var nye på første sæson. Én gik op til 
prøven og bestod. Der blev afholdt 16 skolesejladser, med en pause på tre uger i sommerferien. 
Undervisningen blev varetaget af instruktørerne Kim Rothman og Klaus Hindsø, med Lars 
Langskov som vikar. Sejladserne foregik i klubbens både samt i instruktørernes og elevernes egne 
både. 
 
Senior afdelingen 
Pt. ca. 30 deltagere. Sejler onsdage fra ca. 10:00-15:00. Der bruges mest private både, men også 
klubbens Drabant og 606’ere benyttes. Afslutningsfrokost i november med over 30 deltagere. Der 
er vandreture og sociale arrangementer i klubhuset i vinterhalvåret.  
  Klubbens både (to Drabant og 606’er) bliver klargjort og søsat i foråret samt afrigget og opstillet 
på vinterpladsen i efteråret. 
 
Ungdomsafdelingen 
2024 har været et rigtig godt år. I alt ca. 20 har sejlet om mandagen. Der kom ca. 10 nye 
medlemmer fra vores stand på Fredensborg Slotsmarked i 2023. Hertil vendte ca. fire tidligere 
medlemmer tilbage så der i alt var 14 "nye" sejlere. Hertil 8 som har sejlet i flere år. Der blev 
primært sejlet i opti-joller, men også TERA, ZOOM8, LASER og enkelte gange to Feva-joller med 
to 13-14-årige i hver. 
  Midt i juni var der forældresejlads med fællesspisning efterfølgende.  



  Midt i august var der sejler-weekend fra fredag eftermiddag til søndag med ca. 14 deltagere og 
lørdagen aften var der fuldt hus på første sal med spisning, musik og sang samt præmier til alle 
deltagere i de traditionelle konkurrencer under sejladsen rundt i Esrum Sø.  
  I september blev alle sejlernes færdigheder tjekket for at kunne uddele jollebeviser ved 
afslutningen først i oktober.  
  Der har været rigtig god forældrestøtte og instruktørerne glæder sig til næste sæson. 
  Stor tak til instruktørerne Claus, Poul og Jan. 
 

Andre begivenheder og aktiviteter  

 
Sct. Hans aften med grill arrangement og bål på stranden. Fint vejr og mange besøgende. 
 
Oprydningsdage i maj og september med ca. 20 fremmødte begge gange. Vinterplads gjort til 
parkering i foråret og klargjort til bådpladser igen i efteråret. Derudover ryddes op, gøres rent og 
beskæres krat og ukrudt. I februar er der fældet træer på ydermolen. 
 
Endrupskolen har haft lånt klubhuset i forbindelse med svømmeundervisning i Esrum sø i august 
september. 
 
Der er oprettet en butik på hjemmesiden sesinfo.dk. Her kan købes T-shirts, polo-shirts og 
kasketter med SES logo samt klubstander og klistermærke. Stor tak til Børge for anskaffelse og 
administration af varer. 
 
Bestyrelsen har haft klubbens motorbådsstand til evaluering. Der er pr. udgangen af 2024 besluttet 
at ribbåden beholdes foreløbig og at der fokuseres mere på vedligeholdelse, da elementære fejl 
åbenbart har været årsag til for meget bøvl. Enfoldighedens motor er vurderet til at være så 
nedslidt at reparation ikke kan betale sig. Der er indhentet tilbud på ny motor og der er indhentet 
tilbud på ny båd med el-motor. I forbindelse med ny el-dreven båd er der søgt fondsmidler. 
 
Vi fik sidste år henvendelse fra et foretagende ”Sauna ved Søen” fra Fredensborg, som ønsker at 
placere sauna tæt på badebroen. Flydeponton i havnen – med sauna oven på - viste sig at være 
den eneste realistiske mulighed. Vi besluttede at indlede samarbejde med dem. Det kan give os en 
merindtægt for udlejning af plads og det kan skabe mere liv på havnen og muligvis skabe øget 
interesse for sejlklubben og vores aktiviteter. Der er brugt en del tid på at udarbejde skriftlig aftale, 
så alle erkendte aspekter er tilgodeset og så der ikke opstår overraskelser på sigt. 
 

Afslutning 
Tak for godt samarbejde til bestyrelsen, udvalg og til frivillige medhjælpere bl.a. ved 
oprydningsdage, stævner og instruktører. 
 
 

 


